
ŞAHIS ZAMİRLERİ(PERSONALPRONOMEN) 

Durum 
Soru: 

Tekil(Singular) 
1.Tekil şahıs. 2. Tekil 

şahıs. 
3. Tekil 

şahıs eril 
3. Tekil 

şahıs dişil 
3. tekil 
şahıs 

cinsiyetsiz 
Nominativ 
Wer oder was? 

ich(ben) du(sen) er(o) sie(o) es(o) 

Genitiv  
Wessen? 

mein(benim) dein(senin) sein(onun) ihr(onun) sein(onun) 

Dativ 
Wem? 

mir(bana) dir(sana) ihm(ona) ihr(ona) ihm(ona) 

Akkusativ 
Wen oder was? 

mich(beni) dich(seni) ihn(onu) sie(onu) es(onu) 

  

Kasus 
Frage: 

Plural(Çoğul) 
1. Şahıs çğl. 2. Şahıs çğl. 3. Şahıs çğl. 

Nominativ 
Wer oder was? 

wir(biz) ihr(siz) sie(onlar) 

Genitiv  
Wessen? 

unser(bizim) euer(sizin) ihr(onların) 

Dativ 
Wem? 

uns(bize) euch(size) ihnen(onlara) 

Akkusativ 
Wen oder was? 

uns(bizi) euch(sizi) sie(onları) 

Yukarıdaki tabloya dikkatli baktığınızda 3.tekil dişil şahıs zamiri ile 3.çoğul şahıs zamirinin 
çekimlerinin Dativ hariç aynı olduğunu rahatlıkla fark edersiniz. Bu benzerliği yukarıdaki tabloda 
sarı arka zemin rengiyle, farkı ise mavi yazı rengiyle belirttik. Artı aşağıdaki ayrı bir tabloda 
gösterdiğimiz 2.tekil şahıs nazik hitap zamiri ile 3.çoğul şahıs zamirin çekimleri arasındaki tek 
farkın nazik hitap şeklinin ilk harfinin her durumda büyük yazıldığını fark etmiş olmalısınız. 

Bir diğer kafa karıştıran zamir ise ikinci çoğul şahıs zamiri “ihr”. Bunu doğru kullanmanın 
mantığı şu şekildedir: 

Eğer sizi dinleyen bir kitleye(seyirci, öğrenci, grup vs.) hitap ediyorsanız “ihr” yok eğer 
tanımadığınız ya da aranızda resmiyet bulunan ya da saygı gösterdiğiniz birine hitap ediyorsanız  
“Sie” zamirini kullanıyoruz 

1. Nazik hitap Sie ile üçüncü çoğul şahıs zamiri sie’nin çekimi aynıdır. Tek fark nazik 
hitabın ilk harfinin her durumda(Nom./Akk./Dat./Gen.) büyük yazılmasıdır. 

2. “siz” demek için bir kitleye sesleniyorsanız “ihr”, aranızda resmiyet olan birine sesleniyorsanız 
“Sie” kullanmalısınız. 

Kafanızın karışmaması için bunu ayrı bir tabloda veriyoruz. Türkçemizde olduğu gibi Almancada 
da nazik hitap vardır. Almancada nazik hitap 3. çoğul şahıs zamirinin baş harfi büyük yazılarak 
oluşturulur. Nazik hitap şeklini çoğuldan ayırt etmek için zamirin baş harfine bakarız. Çünkü 
nazik hitap cümlenin neresinde olursa olsun baş harfi büyük yazılır. Buna göre “Sie” nazik hitap 
zamirinin çekimi aşağıdaki gibidir. 

Nom. Sie(siz) 

Akk. Sie(sizi) 

Dat. Ihnen(size) 

Gen. Ihrer(sizin) 

 


